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Internal 

EEX publishes 2022 auction calendar for EUAA 
auctions and EUA auctions for the United Kingdom 
in respect of Northern Ireland  
 
The European Energy Exchange (EEX) has published the 2022 calendars for the auctions of 

EU Aviation Allowances (EUAA) for the EU Member States as well as for the auctioning of EU Emission 

Allowances (EUA) for the UK in respect of generation of electricity in Northern Ireland for the single 

wholesale electricity market in Ireland and  Northern Ireland. This has been coordinated with the 

European Commission, the EU Member States and the EEA EFTA states participating in the common 

auction platform (CAP3) as well as with the competent authorities of Germany and Poland, as well as 

with UK authorities. 

 

Auctions of EU Aviation Allowances (EUAA) 
 
EU auctions 

In its capacity as the common auction platform appointed by 25 Member States and the EEA EFTA 

states, EEX will conduct five auctions of EU Aviation Allowances (EUAA) in 2022. The auctions will 

take place in a bi-monthly rhythm, starting from 9 February 2022: 

 

 9 February 2022:  600,000 EUAA 

6 April 2022:  600,000 EUAA 

15 June 2022:  600,000 EUAA 

7 September 2022:  600,000 EUAA 

16 November 2022: 602,000 EUAA 

 

German and Polish EUAA auction 
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EEX will conduct one EUAA auction on behalf of Germany on Wednesday, 19 October 2022, with a 

volume of 586,500 EUAAs.  

On behalf of Poland, EEX will also conduct one EUAA auction on Wednesday, 18 May 2022, with a 

volume of 109,500 EUAAs. 

 

The bidding window for all EUAA auctions on EEX will be open from 09:00 to 11:00 am CET.  

Auctions of EU emission allowances (EUA) by the UK in respect of generation of electricity in 

Northern Ireland for the single wholesale electricity market in Ireland and Northern Ireland:  

Due to the Brexit in 2021, the UK is no longer part of the EU. However, pursuant to the Protocol of 

Ireland and Northern Ireland, the EU ETS applies to generation of electricity in Northern Ireland. 

Therefore, EEX will auction a small volume of allowances on behalf of the UK corresponding to its 

share in the Union-wide cap.  

 

The EUA for Northern Ireland will auctioned during the following times:  

  

 23 February 2022:  1,108,500 EUA (volume of 2021) 

21 September 2022:  1,246,000 EUA (volume of 2022) 

 

The 2022 volumes may change as a result of the operation of the Market Stability Reserve (MSR) for 

the period of September to December 2022. 

 

The bidding window for all EUA auctions on EEX will be open from 9:00 to 11:00 am CET.  

Clearing and settlement of all emission allowances is conducted by the European Commodity Clearing 

(ECC). EEX provides detailed information on both 2022 EUAA auctions and NIR EUA auctions in the 

updated auction calendar at the following link: https://www.eex.com/en/markets/trading-

ressources/calendar 

  

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:12020W/TXT
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:12020W/TXT
https://www.eex.com/en/markets/trading-ressources/calendar
https://www.eex.com/en/markets/trading-ressources/calendar
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The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange which builds secure, 

successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of 

EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on 

Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also 

provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. 

More information: www.eex.com  
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Internal 

 

EEX veröffentlicht Auktionskalender für EUAA- 

Auktionen sowie EUA-Auktionen für das Vereinigte 

Königreich im Auftrag von Nordirland 2022 
 

Die European Energy Exchange (EEX) hat die Kalender 2022 für die Versteigerungen von 

EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) für die EU-Mitgliedstaaten sowie für die Versteigerung von 

EU-Emissionsberechtigungen (EUA) für das Vereinigte Königreich in Bezug auf die Stromerzeugung 

in Nordirland für den einheitlichen Stromgroßhandelsmarkt in Irland und Nordirland veröffentlicht. Dies 

wurde mit der Europäischen Kommission, den EU-Mitgliedstaaten und den EWR/EFTA-Staaten, die 

an der gemeinsamen Auktionsplattform (CAP3) teilnehmen, sowie mit den zuständigen Behörden 

Deutschlands und Polens und des Vereinigten Königreiches abgestimmt. 

 

Auktion von EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) 

 

EU-Auktionen 

In ihrer Eigenschaft als gemeinsame Auktionsplattform, die von 25 Mitgliedstaaten und den 

EWR/EFTA-Staaten beauftragt wurde, wird die EEX im Jahr 2022 fünf Versteigerungen von 

EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) durchführen. Die Versteigerungen finden im 

Zweimonatsrhythmus statt, beginnend am 9. Februar 2022: 

 

 9. Februar 2022:  600.000 EUAA 

6. April 2022:  600.000 EUAA 

15. Juni 2022:  600.000 EUAA 

7. September 2022:  600.000 EUAA 

16. November 2022: 602.000 EUAA 
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Deutsche und polnische EUAA-Auktion 

Die EEX wird am Mittwoch, den 19. Oktober 2022, eine EUAA-Auktion für Deutschland mit einem 

Volumen von 586.500 EUAA durchführen. 

 

Für Polen führt die EEX am Mittwoch, den 18. Mai 2022, ebenfalls eine EUAA-Auktion mit einem 

Volumen von 109.500 EUAA durch. 

 

Das Gebotsfenster für alle EUAA-Auktionen an der EEX wird von 09:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet 

sein.  

 

Versteigerung von EU-Emissionsberechtigungen (EUA) durch das Vereinigte Königreich für die 

Stromerzeugung in Nordirland für den einheitlichen Stromhandelsgroßmarkt in Irland und 

Nordirland: 

Durch den Brexit im Jahr 2021 ist das Vereinigte Königreich nicht mehr Teil der EU. Gemäß dem 

Protokoll zwischen Irland und Nordirland gilt das EU-EHS jedoch für die Stromerzeugung in Nordirland. 

Daher wird die EEX eine kleine Menge von Zertifikaten im Auftrag des Vereinigten Königreiches 

versteigern, die dem Anteil an der unionsweiten Obergrenze entspricht. 

 

Die EUA für Nordirland werden zu den folgenden Zeitpunkten versteigert: 

23. Februar 2022: 1.108.500 EUA (Volumen 2021) 

21. September 2022: 1.246.000 EUA (Volumen 2022) 

 

Die Volumina für 2022 können sich aufgrund des Einsatzes der Marktstabilitätsreserve (MSR) zum 

Zeitraum von September bis Dezember 2022 ändern. 

 

Das Gebotsfenster für alle EUA-Auktionen an der EEX wird von 9:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet sein.  

 

Das Clearing und die Abwicklung aller Emissionsberechtigungen erfolgt über die European Commodity 

Clearing (ECC). Detaillierte Informationen zu den EUAA-Auktionen 2022 und den NIR EUA-Auktionen 

stellt die EEX im aktualisierten Auktionskalender unter folgendem Link zur Verfügung: 

https://www.eex.com/en/markets/trading-ressources/calendar  

 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, welche weltweit sichere, 

liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:12020W/TXT
https://www.eex.com/en/markets/trading-ressources/calendar
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Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die 

EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. 

Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für 

Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. https://www.eex.com/de/ 
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